

## Programa | Course Description

### Unidade Curricular | *Course Unit*

Alemão C1.2 | German C1.2

### Código da UC | *UC Code*

GER3.62082

### Créditos ECTS | *ECTS Credits*

6 ECTS

### Horas de Trabalho | *Work Hours*

168H (6 ECTS)

### Ciclo de Estudos | *Level*

Licenciatura | BA

### Ano lectivo e semestre | *Academic year and Semester*

2024/2025, S2

### Nome do(s) docente(s) | *Faculty*

Andrea Riedel

### Turma | *Class*

TP 1

### Língua de ensino | *Language of instruction*

Alemão

### Programa de Turma | *Class Description*

Ziel: Lernende auf dem Sprachniveau C1 können sich spontan und fließend ausdrücken. Mit umgangssprachlichen Wendungen sind sie vertraut und können den Sprachstil gezielt variieren. Sie behalten ein hohes Maß an grammatischer Korrektheit bei.

Basis für die inhaltlich-sprachliche Arbeit sind zwei bis drei Lektionen bekannter deutschsprachiger Lehrwerke für das Niveau C1.2. Die Lektionen werden zu Beginn des Semesters gemeinsam mit den Teilnehmer\*innen festgelegt. Die Lehrwerke richten sich nach den Vorgaben des Gemeinsamen Europäischen Referenzrahmens für Sprachen (GER). Das bedeutet auch, dass die Fertigkeiten Hören,

Lesen, Sprechen, Schreiben und Mediation sowie grammatische und wortschatzbezogene Inhalte im Zentrum des Unterrichtsgeschehens stehen.

Neben dem zu behandelnden Stoff aus den Lehrwerken werden wir ein literarisches Werk aus der deutschsprachigen Literatur lesen.

Auch aktuelle gesellschaftliche, soziale und politische Themen sind Gegenstand des C1.2-Kurses. Diese werden durch authentische Materialien (Artikel, Filme, Audiodateien, Talkshows etc.) veranschaulicht und im Unterricht diskutiert.

Die Fertigkeiten Lesen, Schreiben, Sprechen, Hören und Mediation werden im Plenum, in Gruppen, Partner- und Individualarbeit vertieft.

Objective: Learners at the C1 language level can express themselves spontaneously and fluently. They are familiar with colloquial expressions and can intentionally vary their language style. They maintain a high degree of grammatical accuracy.

Content and Methodology:

The basis for the content and linguistic work comprises two to three lessons from well-known German-language textbooks for the C1.2 level. These lessons will be selected together with the participants at the beginning of the semester. The textbooks adhere to the guidelines of the Common European Framework of Reference for Languages (CEFR). This also means that the skills of listening, reading, speaking, writing, and mediation, as well as grammatical and vocabulary-related content, are at the core of the teaching process.

In addition to the material from the textbooks, we will read a literary work from German-language literature.

Current societal, social, and political topics are also covered in the C1.2 course. These topics are illustrated through authentic materials (articles, films, audio files, talk shows, etc.) and discussed in class.

The skills of reading, writing, speaking, listening, and mediation will be enhanced in plenary sessions, group work, partner work, and individual work.

### **Avaliação | Grading and Assessment**

Die aktive Teilnahme der Studierenden sowohl am Unterrichtsgeschehen als auch hinsichtlich der Vor- und Nachbereitung der Unterrichtsstunden wird erwartet. Die Endnote basiert folglich auf vier Teilelementen:

- zwei schriftlichen Tests (je 25%, insgesamt 50%), Termine werden zu Beginn des Semesters bekanntgegeben.
- einer mdl. Prüfung am Ende des Semesters (25%).
- aktiver und regelmäßiger Mitarbeit (dazu gehört auch die Korrektur und Überarbeitung der während des Semesters geschriebenen Texte). (25%)

Active participation of students in both classroom activities and the preparation and follow-up of lessons is expected. The final grade is therefore based on four components:

- two written tests (each 25%), dates will be announced at the beginning of the semester.
- an oral exam at the end of the semester (25%).
- active and regular participation (which also includes the correction and revision of texts written during the semester). (25%)

### **Bibliografia | Bibliography**

Die Materialien werden während des Semesters auf der Moodle-Plattform zur Verfügung gestellt. Das Buch wird zu Beginn des Semesters käuflich erworben.

The material will be available on the Moodle platform throughout the semester.

The book will be purchased at the beginning of the semester.

### **Requisitos (se aplicável) | Prerequisites (if applicable)**

Voraussetzungen: Ein abgeschlossenes Niveau Deutsch C1.1. Bei neuen Studierenden ist ein Einstufungstest erforderlich.

Completion of German level C1.1. A placement test is required for new students.